
P R O T O K Ó Ł Nr XLV/2014 
z XLV Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 26 lutego 2014 roku w sali obrad 
Urzędu Miejskiego w Człuchowie, ul. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 13.00 do 14.00 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Danuta Kordykiewicz 
Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
1. Ryszard Szybajło - Burmistrz 
2. Maria Pazda - Sekretarz 
3. Urszula Stupałkowska - Skarbnik Miasta 
4. Grażyna Ziehlke - Radca prawny 
5. Jacek Mroziewicz - Komendant Straży Miejskiej w Człuchowie 
6. Ewa Osińska - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
7. Hanna Adamowska - Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o w Człuchowie 
8. Maria Dąbrowska - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
9. Krzysztofa Monikowska - Dyrektor Muzeum Regionalnego w Człuchowie 
10. Adam Bondarenko - Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Człuchowie 
11. Igor Bodziak - Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Człuchowie 
12. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum; 
b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołów z obrad XLIII i XLIV sesji Rady Miejskiej. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej w tym z realizacji Strategii Integracji i Rozwiązywania 
Problemów Społecznych. 

4. Sprawozdania z działalności instytucji kultury i sportu: 
a) Miejskiego Domu Kultury; 
b) Miejskiej Biblioteki Publicznej; 
c) Muzeum Regionalnego; 
d) Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

5. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok; 
b) w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane w publicznym przedszkolu prowadzonym 

przez Gminę Miejską Człuchów; 
c) w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 

Człuchowa na lata 2014 - 2020; 
d) w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej 

Człuchów na lata 2014 - 2020; 
6. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad XLV sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum 
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Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz dokonała otwarcia obrad XLV sesji Rady Miejskiej 
w Człuchowie. Powitała zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że: w sesji 
uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
i obrady są prawomocne do podjęcia uchwał. 

b) uchwalenie porządku obrad 

Następnie Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są uwagi do proponowanego 
porządku obrad? 

Burmistrz R.Szybajło poprosił o zmianę pkt 3 porządku obrad polegającej na zmianie jego treści: 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2013 rok. Sprawozdanie 
z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok. Sprawozdanie z realizacji Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny 2013-2015 w roku 2013. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem porządku obrad 
po wprowadzonej zmianie pkt. 3 ? 

Głosowanie : za - 12 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 12 głosujących. 

c) przyjęcie protokołu z obrad XLIII i XLIV sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy sąjakieś uwagi do protokołu z XLIII i XLIV 
sesji RM? Protokoły były do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Uwag nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XLIII 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: za - 12 osób, przeciw - osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
12 głosujących. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XLIV 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: za - 12 osób, przeciw - osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
12 głosujących 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr XLIII/2014 sesji RM 
z dnia 22.01.2014 r. i Protokół Nr XLIY/2014 z dnia 03.02.2014 r. 

Ad. pkt 2 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto z radnych chciałby w tym punkcie zabrać 
głos? 

Pytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt 3 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2013 rok. 
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny 2013-2015 w roku 2013. 
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Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poinformowała, że sprawozdania były omawiane 
na posiedzeniach komisji w związku z tym zapytała, czy radni chcą ponownie wysłuchać szczegółowo 
wszystkich sprawozdań? W związku z tym, że nie zgłoszono sprzeciwu Przewodnicząca poprosiła 
o zabranie głosu dyr. MOPS E.Osińskiej i krótkie zasygnalizowanie tego, co jest zawarte 
w sprawozdaniach. 

Dyr. MOPS E.Osinska poinformowała, że przedstawiono trzy sprawozdania. Jedno sprawozdanie 
dotyczyło realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok. Na komisji szczegółowo zostało 
ono omówione. W jej ocenie zadania, które nadkłada na MOPS ustawa o wspieraniu rodziny 
realizowane są bardzo dobrze. Zatrudniono asystentów rodzinnych, a w styczniu przekształcono 
świetlicę znajdującą się przy ul. Słowackiego w ośrodek wsparcia. Jest to kolejny punkt zrealizowany, 
jeśli chodzi o ustawę. Dodała, że jest po rozmowie z Przewodniczącą Komisji ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych p. G.Radziemską odnośnie zastanowienia się nad pomysłem 
przekształcenia świetlicy znajdującej się przy obiektach OSiR również w ośrodek wsparcia. Drugie 
sprawozdanie dotyczy z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny 2013-2015. Jednym 
z zadań ustawy o wspieraniu rodziny jest obowiązek powołania takiego programu. Program ten został 
powołany w ubiegłym roku uchwałą z 24 kwietnia i celem głównym programu jest wspieranie rodzin 
przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji związanych z opieką, wychowaniem i skuteczną 
ochroną dzieci, a także profilaktykę środowiska lokalnego. Oczekiwania to poprawa funkcjonowania 
rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym, wymagających wsparcia i pomocy. Uważa, że dosyć 
dobrze udaje się go zrealizować. Oczywiście nie realizuje go jedynie MOPS, ale wszystkie jednostki, 
instytucje, które są na terenie miasta, a w swoim zakresie działania również zajmują się wspieraniem 
rodzin. Ostatnie sprawozdanie to sprawozdanie z działalności MOPS w 2013 roku. Jeśli chodzi 
o działalność ośrodka w ubiegłym roku MOPS dysponował łącznym budżetem w kwocie 10.410.936 
zł, z czego 8.105.785 zł to środki pochodzące budżetu państwa. 1.963.222 zł środki z budżetu miasta 
i 341.928 zł środki z Unii Europejskiej. Na pomoc społeczną wydatkowano kwotę 3.897.679 zł, 
co pozwoliło objąć wsparciem 573 rodziny, w któiych żyło 1181 osób. Budżet przeznaczony 
na realizację świadczeń rodzinnych, świadczeń funduszu alimentacyjnego oraz prowadzenie 
postępowań wobec dłużników alimentacyjnych w roku ubiegłym wyniósł łącznie 6.171.328 zł 
i pozwolił na objecie wsparciem 2.118 rodzin, w których żyło 4.065 osób. Poza przyznawaniem 
i wypłacaniem pomocy MOPS tak, jak w poprzednich latach prowadzi ośrodek dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi ,.Nie jesteśmy sami", do którego uczęszcza 21 osób, noclegownię, punkt 
przyjmowania i wydawania odzieży i sprzętu AGD oraz świetlice dla dzieci i młodzieży. W ubiegłym 
roku zrealizowano projekt systemowy pn. „Promocja integracji społecznej na terenie miasta 
Człuchowa" w ramach, którego prowadzono warsztaty, kursy, szkolenia. Klub Wolontariusza, gdzie 
podpisano 13 umów z wolontariuszami, którzy nieodpłatnie świadczyli pracę na rzecz MOPS, OSiR, 
MDK. Inne zadania to również prowadzenie obsługi organizacji strategicznej Zespołu 
Interdyscyplinarnego, zbiórki żywności przeprowadzane wspólnie z Caritasem oraz działania 
realizowane wspólnie z Człuchowskim Towarzystwem Pomocy im. św. Brata Alberta oraz 
Stowarzyszeniem Przyjaciół Hospicjum. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz podziękowała za przedstawienie informacji, a następnie 
poprosiła o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że komisja wysłuchała szczegółowej informacji 
odnośnie wszystkich sprawozdań, które wynikają z obowiązku ustawowego. Wszystkie sprawozdania 
wynikające z ustawy o pomocy społecznej i z ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy 
zastępczej zostały ocenione bardzo pozytywnie. Praca wykonywana przez MOPS w zakresie 
podstawowym, czyli kontaktu z klientami nie budziła żadnych zastrzeżeń. Sumy wydatkowane 
są bardzo racjonalnie i trzeba zaznaczyć, że oprócz podstawowych obowiązków pracownicy i pani 
dyrektor angażują się ponadnormatywnie w swoją pracę. Jeśli chodzi o realizację ustawy o pieczy 
zastępczej może wyrazić swoje prywatne zdanie, ponieważ współpraca między MOPS, a PCPR jest 
bardzo ścisła. Obie instytucje nie mogą działać bez siebie w tym zakresie i tutaj ta praca jest 
modelowa, dlatego, że instytucje te autentycznie pochylają się nad każdą rodziną. Ze strony MOPS 
jest to rodzina biologiczna, ze strony PCPR rodzina zastępcza. Jeszcze raz podkreślił, że naprawdę 
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instytucje naprawdę pochylają się nad każdą rodziną i ta współpraca jest idealna. Reasumując 
w imieniu komisji podziękował pracownikom i pani dyrektor MOPS w Człuchowie za bardzo dobrze 
wykonywaną pracę. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz dodała, iż potwierdza, że pani dyrektor została bardzo 
wysoko oceniona przez członków komisji. Następnie zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Pytań nie zgłoszono. 
Powyższe sprawozdania zostały przyjęte. 

Ad. pkt 4 
Sprawozdania z działalności instytucji kultury i sportu: 

a) Miejskiego Domu Kultury; 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poprosiła o zabranie głosu dyr. MDK A.Bondarenko. 

Pyr. MDK A.Bondarenko poinformował, że MDK w roku 2013 swoją działalność kierował 
do wszystkich grup społecznych mieszkańców Człuchowa. Swoimi działaniami obejmowano zarówno 
dzieci, młodzież, osoby dorosłe i seniorów. Działalność MDK jest wielotorowa na kilku 
płaszczyznach. Pierwsza z nich to podstawowa działalność merytoryczna, czyli prowadzenie pracowni 
tematycznych, których jest 7. Zainteresowanie tą działalnością rośnie, ponieważ jest coraz więcej 
uczestników w różnych dziedzinach kultury, co bardzo cieszy. Kolejna płaszczyzna to organizowanie 
wydarzeń artystycznych zarówno bezpłatnych, jak i komercyjnych. Tak jak kilka lat temu ciężko 
udawały się spektakle, operetka, czy kabaret tak teraz za każdym razem sale są pełne i to cieszy mimo 
tego, że pobierane są opłaty za bilety. Fakt jest taki, że w większości tych przypadków MDK dopłaca, 
jako instytucja kultury, aby dawać tańsze bilety mieszkańcom. Cieszy fakt, że sale są za każdym 
razem pełne. Kolejna płaszczyzna działania to współpraca z instytucjami, stowarzyszeniami, 
towarzystwami. W Człuchowie jest coraz więcej różnych ekip, różnych stowarzyszeń działających 
społecznie, jak i komercyjnie. Uważa, że opinia mieszkańców, ale też ludzi z zewnątrz jest bardzo 
dobra i to słychać w wypowiedziach artystów, którzy przyjeżdżają, osób, które korzystają, ale także 
mieszkańców. Rzadko spotyka się ze słowami krytyki, czy niezadowolenia. MDK stara się być 
otwarty na każdą propozycję działania, jeśli ktoś ma ochotę działać w dziedzinie artystycznej czy 
w dziedzinie kultury. Imprez i wydarzeń w 2013 roku było jak zwykle trzykrotnie więcej niż 
w kalendarzu, a to też świadczy o aktywności naszej, mieszkańców oraz ludzi, którzy chcą działać 
na przestrzeni kultury. Jeśli chodzi o propozycje na rok 2014 są one podobne. W przedstawionych 
materiałach zawarto zestawienie imprez bardziej standardowych, cyklicznych. W ciągu roku jest ich 
jednak trzykrotnie więcej i czasami wydaje się, że jest ich wręcz za dużo. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Miejskiego Domu Kultury stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

b) Miejskiej Biblioteki Publicznej; 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poprosiła o zabranie głosu dyr. MBP M.Dąbrowską. 

Pyr. MBP M.Dąbrowska poinformowała, że MBP w ubiegłym roku działała przy Szczecińskiej 5 
i fili na os. Młodych. Z usług MBP skorzystało ponad 67.000 osób. Koszt utrzymania filii to 2.500 zł, 
a skorzystało ponad 8.000 osób. Z biblioteki przy ul. Szczecińskiej skorzystało ponad 59.000 osób, 
a koszt utrzymania wyniósł 38.000 zł. Cieszymy się przede wszystkim z tego, że nastąpił wzrost 
czytelników, a w szczególności dzieci. Oprócz typowej działalności, czyli wypożyczania 
i udostępniania zbiorów prowadzone są także zajęcia komputerowe. Z kawiarenki internetowej 
skorzystało prawie 5.000 czytelników, a ze szkoleń komputerowych ponad 800 osób. MBP 
zorganizowała także prawie 50 spotkań autorskich, kilkanaście odczytów, prawie 50 lekcji 
bibliotecznych, warsztatów oraz zajęć dla młodzieży. W fili bibliotecznej dzieci skorzystały z zajęć 
plastycznych i konkursów. W skali roku było to ponad 1000 dzieci. Przygotowano 136 wystaw 
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książek, fotografii i prac plastycznych. Co 4 mieszkaniec Człuchowa jest naszym czytelnikiem i to nas 
cieszy, gdyż to świadczy, że jednak MBP jest potrzebna i czytelnicy chcą korzystać z biblioteki 
w tradycyjnym rozumieniu. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

c) Muzeum Regionalnego; 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poprosiła o zabranie głosu dyr. Muzeum Regionalnego 
K.Monikowską. 

Pyr. Muzeum Regionalnego K.Monikowska poinformowała, że Muzeum w zeszłym roku otrzymało 
dotację w wysokości 695.000 zł, którą przeznaczono m.in. na przystosowanie zamku do celów 
muzealnych oraz powiększenia antresoli na poddaszu dla celów magazynowych. Jeśli chodzi 
o podstawową działalność muzealną polegająca na gromadzeniu muzealiów to zakupiono do zbiorów 
muzealnych kilkanaście obiektów z górnej półki kolekcjonerskiej. Jeśli chodzi o najważniejsze 
wydarzenia w zeszłym roku to było to oczywiście przeniesienie muzeum do zamku. Przełożyło się 
to także na frekwencje. W 2013 roku Muzeum odwiedziło 25.000 zwiedzających. Jeśli chodzi 
o działalność wystawienniczą największym sukcesem było sprowadzenie prac Nikifora ze zbiorów 
Państwowego Muzeum Etnograficznego w Warszawie, a także wystawa „Świat toruńskiego piernika'*, 
które cieszyły się popularnością, w szczególności warsztaty wypiekania pierników. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

d) Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poprosiła o zabranie głosu dyr. OSiR. 

Pyr. OSiR I.Bodziak poinformował, że oferta OSiR skierowana jest do wszystkich mieszkańców 
miasta Człuchowa. OSiR współorganizował też imprezę z Pomorskim Polskim Związkiem Lekkiej 
atletyki i z Szkolnym Związkiem Sportowym. Imprez w 2013 roku było około 30. Sztandarową 
imprezą, która trwa najdłużej jest Amatorska Liga Piłki Siatkowej. W tym roku wzięło w niej udział 
11 drużyn, rozgrywki kończą się 15 marca, dlatego zaprasza wszystkich na zakończenie. Kolejna 
impreza sportowa to cykliczna impreza Bieg Tura. Jest to impreza o zasięgu ogólnopolskim, która 
cieszy się coraz większym zainteresowaniem. Aktywność fizyczna cieszy się w mieście dużą 
popularnością, coraz więcej ludzi biega. Z dużych imprez odbyły się również Mistrzostwa 
Województwa w Biegach Przełajowych współorganizowane przez Szkolny Związek Sportowy. Jest 
to duża impreza, która gromadzi na starcie młodzież z całego województwa. Kolejna impreza 
to Zawody Rowerowe Luiza XC Cup organizowane przez OSiR już po raz 5. Jeśli chodzi o sprawy 
finansowe rok 2013 był dla OSiR dobry. Pochody związane z działalnością komercyjną, były wyższe 
niż zakładano w planie budżetowym. Było dużo grup sportowych i indywidualnych klientów, 
co wpłynęło również na to. że wynik finansowy był pozytywny. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady M.P. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji E.Józefowska poinformowała, że Komisja na posiedzeniu 24 lutego 
wysłuchała sprawozdań z działalności jednostek organizacyjnych, jak również zapoznała się 
z opracowanym planem imprez na rok 2014. Sprawozdania te zostały przyjęte bardzo pozytywnie, nie 
było uwag do żadnej jednostki organizacyjnej. Podała, że wszyscy bardzo się cieszą, że mamy takich 
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dyrektorów, którzy tak działają, bo kalendarz imprez każdej jednostki jest tak bogaty i tak różnorodny, 
że trafia w gusta wszystkich naszych mieszkańców. MBP odnosi, co roku bardzo duże sukcesy, 
otrzymuje nagrody, a co czwarty mieszkaniec Człuchowa korzysta z biblioteki. Przybywa również 
młodych czytelników, co jest także bardzo ważne. Muzeum nie ograniczyło się do działalności typowo 
muzealniczej, ale wychodzi także naprzeciw mieszkańcom, dzięki czemu wykorzystany jest nasz 
piękny zamek. Słyszała bardzo przychylne słowa mieszkańców odnośnie organizowanych koncertów 
na zamku. OSiR dzięki dobrej pogodzie miał udany sezon i nie mamy, co narzekać, gdyż otwarty park 
wodny przyciągnął masę turystów. W MDK jest coraz więcej chętnych i pracownie pękają 
w szwach. Reasumując podziękowała wszystkim za prowadzoną działalność. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykieiwcz dodała, że pani dyrektor MBP M.Dąbrowska mówiła 
również o ogromnym zainteresowaniu seniorów nowoczesną techniką. Podziękowała wszystkim 
za złożone sprawozdania. 

Ad. pkt 5 

Przestawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok 
Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Wszyscy członkowie Komisji byli „za". Dodała, że główne zmiany w uchwale dotyczą 
przeniesienia planu wydatków między inwestycjami po przeprowadzonych przetargach. Dotyczą 
również rozliczenia zakończonych projektów dofinansowanych z Unii Europejskiej tj. projektu 
„Dziedzictwo i kultura małych ojczyzn" oraz „Kraina czystych jezior i rzek". 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLV.318.2014 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok - która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

ustalenia opłat za świadczenia udzielane w publicznym przedszkolu prowadzonym przez 
Gminę Miejską Człuchów 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. 
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Przewodnicząca Komisji E.Józefowska poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Dodała, że Przedszkole realizuje program wychowania przedszkolnego, który uwzględnia 
podstawę programową, jak również zapewnia bezpłatne nauczanie w czasie 5-godzinnym. Każda 
nadprogramowa godzina korzystania dziecka w przedszkolu kosztuje 1 zł. 

Przewodnicząca Rady M.P. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Wszyscy członkowie Komisji byli „za". Dodała, że została wniesiona poprawka w § 4 
polegająca na zamianie słowa z „posyłania" na „uczęszczanie". Zwrócono również uwagę na akcent, 
który został uwypuklony, że za drugie i kolejne dziecko, jeżeli przyjdzie do przedszkola stawka 
ta będzie wynosiła 80%. 

Przewodnicząca Rady M.P. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.P. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
ustalenia opłat za świadczenia udzielane w publicznym przedszkolu prowadzonym przez Gminę 
Miejską Człuchów? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLV.319.2014 
w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane w publicznym przedszkolu prowadzonym 
przez Gminę Miejską Człuchów - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Człuchowa 
na lata 2014 - 2020 

Przewodnicząca Rady M.P. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia. 
Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że komisja zapoznała się dokładnie ze strategią. 
MOPS rocznie wydatkuje 10.000.000 zł a jest możliwość pozyskania dodatkowych pieniędzy, dlatego 
ta strategia jest dosyć ważna, bo dotyczy połowy mieszkańców miasta Człuchowa i propozycji dla 
nich. Stratega został zaopiniowana przez komisję jednomyślnie. Dodał, że należą się słowa 
podziękowania pani dyrektor i pracownikom za samodzielne sporządzenie strategii i nie korzystanie 
z firm zewnętrznych. Sam był świadkiem budowania tej strategii i zaangażowanie osób, które zostały 
zaproszone do tej strategii i pracowników MOPS było ogromne. Strategia została napisana 
na podstawie spotkań ze stowarzyszeniami, różnymi instytucjami, które wniosły swoje uwagi. 
Zaplanowane są w niej tylko te działania, które są do zrealizowana i na które teoretycznie istnieje 
możliwość pozyskania środków zewnętrznych. W imieniu komisji podziękował pani dyrektor 
i zwrócił się również do burmistrza, że warto byłoby podziękować pani dyrektor, gdyż kilka tysięcy 
udało się zaoszczędzić dzięki temu, że pracownicy zrobili to sami. 

Przewodnicząca Rady M.P. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
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Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Człuchowa na lata 
2014-2020? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLV.320.2014 
w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 
Człuchowa na lata 2014 - 2020 - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej 
Człuchów na lata 2014 - 2020 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Wszyscy członkowie Komisji byli „za". Dodała, że następuje poprawka w § 6, gdzie należy 
wykreślić pkt g, który jest niezgodny z ustawą. Na komisji padło pytanie dotyczące pkt 2 w § 2 
odnośnie wyburzenia budynków mieszkalnych przy ul. Batorego. Informuje, że chodzi o budynek. 
w którym jest sklep i ten obok. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Człuchów na lata 
2014-2020? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za- 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLV.321.2014 
w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej 
Człuchów na lata 2014 - 2020 - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 6 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
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Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym opiniowano uchwały na dzisiejszą 
sesję. Sprawozdanie z działalności Przedsiębiorstwa Komunalnego z przyczyn obiektywnych zostało 
przesunięte na kolejne posiedzenie komisji. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami 
odbyła jedno posiedzenie 21 lutego. Tematem posiedzenia była informacja Burmistrza na temat 
dochodów z podatków lokalnych oraz sposobu ich windykacji. Informacja ta została odebrana przez 
komisje pozytywnie. Będzie to częścią materiału do sporządzenia wniosku o udzielenie absolutorium. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw 
Społecznych odbyła dwa posiedzenia. Na posiedzeniu w dniu 7 lutego komisja zajmowała się 
Strategią Rozwiązywania Problemów Społecznych, którą zaopiniowano pozytywnie oraz w sprawach 
różnych poruszyła temat Karty Dużej Rodziny. Komisja poprosiła o dane demograficzne i możliwości 
realizacji u nas Karty Dużej Rodziny, którą zajęto się na kolejnej komisji 14 lutego. Podstawowym 
punktem komisji było zaopiniowanie trzech sprawozdań przedstawionych w dniu dzisiejszym przez 
panią Dyr. MOPS E.Osińską. Po otrzymaniu materiału dotyczącego dużych rodzin w Człuchowie 
i możliwości realizacji w naszym mieście, analizowano Kartę Dużej Rodziny w innych 
miejscowościach. Następnie komisja przekazała sprawę panu burmistrzowi do ewentualnej realizacji 
tej karty lub poczekania na kartę obowiązkową, która będzie funkcjonowała po decyzji rządu panu 
burmistrzowi. Dodał, że nie jest to takie proste jak się wydaje, gdyż na terenie miasta funkcjonują 
także inne jednostki, ale wiąże się to również z możliwościami miasta. Komisja zostawiła podjęcie 
decyzji panu burmistrzowi i jeżeli zdecyduje się to podejmie pracę jeszcze raz szczegółowo. 

Przewodnicząca Komisji E.Józefowska poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 
w okresie między sesjami spotkała się 24 lutego. Na komisję zostali zaproszeni dyrektorzy jednostek 
organizacyjnych, którzy przedstawili sprawozdania z działalności jednostek za 2013 rok oraz 
kalendarze imprez na 2014 rok. Komisja zapoznała się również z obiektem Szkoły Podstawowej nr 1. 
Dokonano przeglądu hali sportowej wraz z pomieszczeniami w związku z tym, że ma być 
przeprowadzany niebawem kompleksowy remont. Następnie Sekretarz M.Pazda przedstawiła 
sprawozdanie na temat średniego miesięcznego wynagradzania nauczycieli. 

Radny D.Kłudka w zastępstwie za Przewodniczącego Komisji J.Adamczyka poinformował, 
że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego odbyła jedno posiedzenie. Na komisji były przedstawione 
sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Człuchowie, Komendanta Państwowej Straży 
Pożarnej w Człuchowie oraz Komendanta Straży Miejskiej w Człuchowie w zakresie bezpieczeństwa 
za rok 2013. 

Ad. pkt 7 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac i wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Burmistrz Miasta R.Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i uchwał Rady za okres 
od 22.01.2014 r. do 25.02.2014 r. - które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie dodał, że w ramach Zintegrowanych Porozumień Terytorialnych na Miejski Obszar 
Funkcjonalny, których jest w sumie w naszym województwie 8 przeznacza się kwotę 
1.136.995.000,00 zł, więc jest, o co walczyć. Stwierdził, że dobrze, iż powstał Miejski Obszar 
Funkcjonalny Człuchów-Chojnice, ponieważ w drodze negocjacji bez konkursów będzie można 
uzyskać środki na realizację naszych planów. 

Ad. pkt 9 
Wolne wnioski 

Przewodnicząca Rady Miejskiej M.D.Kordykiewicz poinformowała, że na jej ręce wpłynęła 
informacja podpisana przez Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Człuchowie 
odnośnie tego, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Człuchowie z dniem 1 stycznia 2014 r. 
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jest liderem projektu „Schematom stop wspólne działania instytucji pomocy społecznej, instytucji 
rynku pracy, pilotaż". Zainteresowanym poleca. Następnie przypomniała o jutrzejszej rocznicy 
Wyzwolenia Człuchowa. W programie o godz 15.30 złożenie kwiatów pod pomnikiem, a o 16.00 
Prelekcja w Klubie Czytelnika w Miejskiej Bibliotece Publicznej nt. „Człuchów - rok 1945 tajemnice 
Człuchowskiej fortyfikacji". 

Radna K.Łuczycka poinformowała, że jako opiekun Młodzieżowej Rady Miasta została poproszona 
przez młodzież, żeby przekazać informacje radnym i ewentualnie zaprosić do udziału w tej propozycji. 
Bardzo modne w Polsce, jak i na świecie są różne tańce i z okazji Dnia Wiosny młodzież będzie 
nagrywała film „Człuchów też się cieszy". W wielu miastach takie filmy zostały nagrane przez różne 
stowarzyszenia i organizacje, a u nas z taką propozycją wychodzi Młodzieżowa Rada Miasta. Chodzi 
o elementy tańca do piosenki pt. „Happy". Młodzież zaprosiła już różne grupy społeczne, które 
wyraziły ochotę, dlatego w ich imieniu zwróciła się z prośbą do radnych i burmistrza o możliwość 
ustalenia konkretnego terminu, w którym młodzież mogłaby przybyć do urzędu w celu nagrania filmu. 

Radny J.Górny poinformował, że w dzisiejszej Gazecie Samorządowej została opublikowana 
informacja na temat ściągalności podatków na jednego mieszkańca na terenie miasta. Są tam dwa 
Człuchowy. Jedna kwota to 1.234 zł na mieszkańca, a druga jest 857 zł. Domyśla się, że chodzi 
o miasto i gminę. 

Skarbnik U.Stupałkowska poinformowała, że podstawowe dochody podatkowe na mieszkańca miasto 
Człuchów ma zdecydowanie wyższe niż Gmina Człuchów. 

Radny J.Gómy poinformował, że w takim bądź miasto Człuchów na mieszkańca ma 1.234, Chojnice 
1.100 zł, a Gmina Człuchów 857 zł. Z tego wynika, że mamy lepsze podatki niż Chojnice. 

Ad. pkt 10 
Zakończenie obrad XLV sesji 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz w związku z tym, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany zamknęła obrady XLV sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 
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